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Naar aanleiding van de schriftelijke noodkreet van Thuisbij Schagen van 3 april jl, wil het 
CDA Schagen portefeuillehouder Erol de volgende vragen stellen. 

Op 13 oktober 2023 heeft CDA wethouder De Nijs samen met fractieleden CDA Schagen 
een bezoek gebracht aan Thuisbij Schagen. Een waardevolle voorziening voor de oudere 
en/of kwetsbare medemens die met passie en liefde wordt georganiseerd. Ondanks de 
wachtlijsten en overbelasting van de Nederlandse zorg bleek dat Thuisbij Schagen een 
ongewenste overcapaciteit had. Het knelpunt lag bij doorverwijzing op basis van PGB, 
die door de ambtenaren van de gemeente Schagen niet gerealiseerd worden aan 
Thuisbij Schagen. 

De portefeuillehouder is enige maanden geleden door uw collega wethouder op de hoogte 
gesteld van de administratieve problematiek met de vraag om dit met spoed op te pakken. 
Deze waardevolle zorgorganisatie mag niet verloren gaan door papieren rompslomp en/of 
mogelijk ontmoedigingsbeleid. 

Vragen: 

1. Vindt de portefeuillehouder het ook zorgelijk dat Thuisbij Schagen mogelijk toewerkt 
naar een faillissement wegens gebrek aan toewijzing, en zodoende verloren gaat? Het 
college herkent en erkent de woorden van de CDA-fractie. Thuisbij Schagen wordt 
door het college gewaardeerd als PGB-zorgaanbieder en het college is zeer tevreden 
over de dienstverlening. Het college vindt het dan ook zorgelijk om te lezen dat 
Thuisbij het water aan de lippen staat. Het college probeert, binnen het redelijke en 
binnen de eigen invloedssferen, een faillissement te voorkomen. 

Een gemeente kan nooit de garantie op een bepaald volume aan cliënten geven 
aan een aanbieder. Dat geldt ook voor aanbieders vanuit Zorg in Natura (ZIN). De 
client en consulent bepalen samen welke vorm van ondersteuning passend is. De 
aanbieder neemt daarbij, als ondernemer in de zorg, altijd een zeker risico. 

2. Wordt er een actief PGB ontmoedigingsbeleid ingezet bij doorverwijzing naar 
Thuisbij Schagen? 
Nee, er wordt geen actief ontmoedigingsbeleid ingezet voor PGB. Het signaal van 
Thuisbij is besproken met onze Wmo-consulenten. Wij zijn op ambtelijke niveau in 
gesprek met Thuisbij om, met hun input en ervaringen, onze vraagstellingen aan 
inwoners rond aanvraag PGB beschikkingen aan te passen en om werkafspraken te 
verbeteren die de doorlooptijd van een PGB beschikking moet verkleinen. 



In tegenstelling tot ZIN volgt er bij PGB wel altijd een aanvullend onderzoek om te 
beoordelen of de client, of diens netwerk, PGB vaardig is. Dit is een wettelijke 
verplichting en dit aanvullende onderzoek zorgt er direct voor dat een aanvraag van 
een PGB langer duurt. Maar nog belangrijker: het is in het belang van de inwoner om 
hen hierover goed te informeren. Een PGB brengt namelijk administratieve lasten 
met zich mee, dit is voor een (overbelaste) mantelzorger niet altijd wenselijk. Het kan 
zo zijn dat een inwoner om die reden ZIN kiest. 

3. Is het op korte termijn mogelijk dat Thuisbij Schagen toetreedt als ZIN-
zorg aanbieder? 
De eerste mogelijkheid tot toetreding is op 1 januari 2025. Thuisbij is bij hun start, 
maar ook tussentijds, gevraagd om in te schrijven als ZIN-aanbieder op de Open 
house procedure. Thuisbij heeft daar eerder geen gebruik van gemaakt. Op dit 
moment zijn de voorbereidingen voor de aanbestedingen Wmo in volle gang. De 
publicatie zal half mei 2024 zijn zodat er per 1 januari (nieuwe) ZIN-zorg aanbieders 
gecontracteerd zullen zijn. Tussentijds kunnen er geen nieuwe aanbieders toetreden. 
Een toetredingsronde kunnen we niet open stellen voor 1 partij, dan moeten we het 
voor alle potentiële partijen doen. Thuisbij is door ons uitgenodigd om zich per half 
mei 2024 in te schrijven als nieuwe aanbieder. Daarbij wel de opmerking dat een 
ZIN-contract geen garantie geeft op cliënten of omzet. 

4. Wat kan de portefeuillehouder doen om te stimuleren dat een voor Schagen 
waardevolle, in de gemeenschap verankerde zorgvoorziening als Thuisbij 
Schagen NIET verloren gaat? 
Het college zal de Wmo consulenten stimuleren om te komen tot goede 
werkafspraken waar beide partijen mee uit de voeten kunnen. Dit betekent niet 
automatisch dat er een extra stroom aan cliënten gaat komen, want het wijkteam 
is afhankelijk van de vraag van de inwoner. Deze houdt ten alle tijden de regie. 

Thuisbij kan eventueel als onderaannemer van een gecontracteerde aanbieder 
aan de slag. Zodat de periode tot 1 januari overbrugt kan worden. Wij hebben 
Thuisbij aangeboden om hen in contact te brengen met deze aanbieders. 

5. Kan de portefeuillehouder op korte termijn in goed gesprek gaan met de 
genoemde zorgaanbieder om tot oplossingen te komen? 
De gesprekken tussen de gemeente en Thuisbij lopen reeds. Er worden nu een 
aantal acties uitgezet; Thuisbij is in contact gebracht met een contractpartij om 
de mogelijkheid van onderaannemerschap te bespreken voor de duur van 2024. 
Dit gesprek staat gepland. Daarnaast is er een gesprek gepland tussen Thuisbij en 
de ambtelijke organisatie om te komen tot goede passende werkafspraken. Het 
college is ervan overtuigd dat dit tot goede oplossingen gaat leiden. Het college 
werkt aan een antwoord op de brief van Thuisbij en zal een afschrift van deze 
reactie met de raad delen. 



CDA Schagen wil ervoor pleiten dat de gemaakte afspraken (april 2021) omtrent toewijzing 
op basis van PGB op korte termijn passend wordt gecontinueerd. 

Het kan naar de mening van CDA Schagen niet zo zijn dat Thuisbij Schagen, een mooi 

initiatief met zoveel toegevoegde waarde voor de gemeenschap verloren gaat door 

bureaucratie en mogelijk gebrek aan inzicht op passende zorg voor de client. 

In afwachting van uw antwoorden, 

Met vriendelijke groet, 

Fractievoorzitter CDA Schagen Wim Vonk 

Boudien Glashouwer 

Debby Burger 


